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Въпросници на вниманието на кандидатите за членове на Комисията    BG 
 

ВЪПРОСНИК НА ВНИМАНИЕТО НА КАНДИДАТА ЗА ЧЛЕН 

НА КОМИСИЯТА 

Костас КАДИС 

Рибарство и океани 

 

1. Обща компетентност, европейска ангажираност и лична независимост 

Кои аспекти от Вашата квалификация и опит са особено подходящи, за да изпълнявате функциите на 

член на Комисията и да работите за общия европейски интерес, по-специално в областта, за която 

бихте отговаряли? Как ще допринасяте за изпълнението на политическите насоки на Комисията? Как 

ще осъществявате интегрирането на принципа на равенство между половете и как ще включите 

перспектива за равенство между половете във всички области на политиката от Вашия портфейл? Как 

ще прилагате интегрирането на въпросите, свързани с младежта? 

Какви гаранции за Вашата независимост можете да предоставите на Парламента и по какъв начин ще 

гарантирате, че Ваши минали, настоящи или бъдещи дейности няма да породят съмнения във връзка с 

изпълнението на задълженията Ви в рамките на Комисията? 

Както академичната ми подготовка, така и професионалният ми опит са тясно свързани с основните 

приоритети на Европейския съюз — особено в областта, за която ще отговарям. 

Аз съм биолог с докторска степен по консервационна биология и професор по опазване на биологичното 

разнообразие. Изследователската ми работа, финансирана от Европейската комисия и ООН, е насочена 

към опазването на биологичното разнообразие и устойчивото управление на ресурсите, в това число 

съответните социално-икономически аспекти. Освен академичната си кариера съм работил и като 

министър на здравеопазването (2007—2008 г.), министър на образованието и културата (2014—2018 г.) и 

министър на земеделието, развитието на селските райони и околната среда (2018—2023 г.) на Кипър. 

Като министър на земеделието, развитието на селските райони и околната среда наблюдавах изпълнението 

на политиките, свързани с рибарството и морските изследвания. По-специално отговарях за изпълнението 

на общата политика в областта на рибарството в Кипър и за разработването на оперативния план на 

страната в областта на морското дело, рибарството и аквакултурата за периода 2021—2027 г. Наред с това, 

в партньорство със заместник-министъра по морските въпроси, участвахме в изготвянето на морския 

пространствен план на Кипър. Използвахме също така инструментите на ЕС за предоставяне на финансова 

подкрепа на изпитващите затруднения рибари — най-вече за преодоляване на предизвикателствата, 

породени от пандемията от Covid-19. По време на петгодишния си мандат участвах активно в повечето 

заседания на Съвета по селско стопанство и рибарство, на които бяха обсъждани политиките и 

предизвикателствата на равнището на ЕС, отнасящи се до рибарството и океаните. 

Тази комбинация от знания и опит ще бъде особено полезна при изготвянето на балансирани политики в 

поверения ми ресор, които да бъдат съобразени с всички съответни измерения. 

Основният ми приоритет при изпълнението на политическите насоки ще е да гарантирам, че секторите на 

рибарството и аквакултурата ще останат устойчиви, конкурентоспособни и издръжливи и че са налице 

еднакви условия на конкуренция за европейската верига на рибарството. Това ще бъде моята водеща цел 

и при изграждането на визия за сектора с перспектива до 2040 г. За нейното осъществяване ще гарантирам, 

че в текущата цялостна оценка на общата политика в областта на рибарството участват всички 

заинтересовани страни и ще провеждам диалози в областта на рибарството и океаните, като е важно да се 

подходи с еднакво внимание към екологичните и към социално-икономическите измерения на политиката. 

Въз основа на констатациите от оценката ще доразвия силните страни на общата политика в областта на 

рибарството и ще положа усилия за отстраняване на всички нейни недостатъци, като гарантирам, че тя е 
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съобразена със съвременния контекст и е подготвена да посрещне възникващите предизвикателства пред 

сектора. Успоредно с това ще подкрепям държавите членки при прилагането на достиженията на правото 

на ЕС в областта на рибарството, като им съдействам при разработването на бързи и ефективни 

интервенционни действия, включително чрез техническа подкрепа от страна на Европейската комисия, 

когато такава е необходима. 

Възнамерявам също така да предложа цялостен подход за стимулиране на синята икономика и за 

гарантиране на доброто управление и доброто състояние на нашите океани във всичките им измерения в 

съответствие с Европейския пакт за океаните, който ще е единната стратегическа референтна рамка за 

всички политики, свързани с океаните. Ще се стремя към оптимизиране на различните начини на 

използване на моретата, за да се намери баланс между необходимостта от опазване на природата, 

осигуряване на енергия от възобновяеми източници в морето и др., и потребностите на секторите на 

рибарството и аквакултурата. Във връзка с това ще поставя силен акцент върху прилагането на нов, по-

стриктен подход към морското пространствено планиране. Също така ще проуча доколко използваеми са 

европейските запаси от син въглерод и ще продължа досегашните усилия за стимулиране на енергийния 

преход в сектора на рибарството. Ще допринеса и за изпълнението на Плана за адаптиране към 

изменението на климата, като гарантирам, че се вземат мерки по отношение на уязвимостта на нашите 

крайбрежни общности и на секторите на рибарството и аквакултурата. Ще се постарая научните 

изследвания и иновациите да заемат централно място в европейската икономика чрез разработване на 

стратегия на ЕС за научни изследвания и иновации в областта на океаните. 

Ще разработя стратегически подход за дипломация на ЕС в областта на океаните, така че ЕС да запази и 

утвърди водещата си роля в определянето на действията по отношение на океаните на световно равнище 

с цел да се постигне справедливо, устойчиво и сигурно използване на морското пространство и неговите 

ресурси. Приоритет за мен ще е мобилизирането на партньорите от ЕС, така че в рамките на 

Конференцията на ООН за океаните, която ще се проведе през юни 2025 г. в Ница, Договорът за 

биологичното разнообразие извън националните юрисдикции бъде своевременно ратифициран и 

транспониран в правото на ЕС. Със средствата на дипломацията на ЕС в областта на океаните ще положа 

също така усилия за поддържане на еднакви условия на конкуренция и за защита на европейската верига 

на рибарството от нелоялна конкуренция в световен мащаб, включително от незаконен, недеклариран и 

нерегулиран риболов. Ще работя и по ново поколение споразумения за партньорство в областта на 

устойчивото рибарство. 

Посочените по-горе усилия ще допринесат за постигане на ключовите цели в политическите насоки на 

Комисията, а именно конкурентоспособността и сигурността на ЕС в световен мащаб, включително 

продоволствената сигурност. 

Поемам ангажимент да осигуря равенство между мъжете и жените — това ще бъде ключов елемент при 

разработване на нашата визия за сектора на рибарството до 2040 г. Ще обърна специално внимание на 

насърчаването на участието на жените в секторите на рибарството и синята икономика, включително чрез 

евентуално повишаване на квалификацията или осигуряване на достъп до финансиране за жените 

предприемачи. 

Също така ще се погрижа за постигането на баланс между половете в моя екип. 

Наред с това ще гарантирам, че разработването и прилагането на политиките, за които отговарям, ще 

отразява грижата за младите хора, като за целта бъдат организирани редовни диалози по въпросите на 

младежта. За да привлечем по-младите поколения, трябва да гарантираме, че секторите на рибарството и 

аквакултурата са не само печеливши, цифровизирани и устойчиви, но и съобразени с ценностите, уменията 

и стремежите на младите хора. Ако бъда одобрен от Парламента, ще организирам диалог по въпросите на 

политиката за младежта в рамките на първите 100 дни от мандата си. 

При изпълнението на задачите си ще продължа да бъда независим. Както е посочено в декларацията ми за 

интереси, подал съм оставка от всички минали дейности и ако бъда одобрен като член на Комисията, ще 

се оттегля от настоящата си длъжност, от която в момента съм в неплатен отпуск. 

2. Управление на портфейла и сътрудничество с Европейския парламент 

Можете ли да се ангажирате, че ще информирате надлежно Парламента за Вашите действия и тези 

на поверените Ви служби? В какво отношение смятате, че носите отговорност пред Парламента? 
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Какви конкретни ангажименти имате готовност да поемете по отношение на взаимодействието си с 

Парламента и присъствието си в Парламента, както в комисия, така и в пленарна зала, а също и по 

отношение на прозрачността, сътрудничеството и предприемането на ефективни последващи действия 

във връзка с позиции на Парламента и негови искания за законодателни инициативи? Имате ли 

готовност да предоставяте своевременно на Парламента информация и документи във връзка с 

предвидени инициативи или текущи процедури при условия на равнопоставеност със Съвета? 

Отчетността, уважението и сътрудничеството с членовете на Европейския парламент, които са 

представители на гражданите на ЕС, са от основно значение за отстояването на нашите демократични 

ценности. Поемам пълен ангажимент да работя в съответствие с този подход, към който се придържах и 

през цялата си политическа кариера като министър в три различни ведомства. 

Смятам, че приносът на Парламента е от съществено значение за законодателния процес. Европейските 

политики следва да отговарят на потребностите на гражданите на ЕС, като тези потребности се 

представляват от Европейския парламент. 

Изцяло се ангажирам да укрепя специалните отношения между Европейския парламент и Комисията. Ще 

се стремя да изградя отношения, основани на откритост, прозрачност и взаимно доверие. 

Ще гарантирам, че Парламентът редовно получава информация за всички действия, свързани с политиките 

в областта на рибарството и океаните. Заедно с поверените ми служби възнамерявам да приложа изцяло 

изискванията на Рамковото споразумение за отношенията между Европейския парламент и Европейската 

комисия, като ще обърна специално внимание на разпоредбите относно обмена на информация. Що се 

отнася до последващите действия, предприемани във връзка с позициите и исканията на Европейския 

парламент, ще прилагам разпоредбите на Рамковото споразумение, а в областите от моята компетентност 

ще положа всички усилия, за да гарантирам, че Комисията дава отговор по резолюциите или исканията на 

Парламента, внесени на основание член 225 от ДФЕС. По-специално се ангажирам да обменям мнения с 

Парламента под формата на структуриран диалог относно политиките в рамките на моя ресор, за да може 

Парламентът да упражнява изцяло своя демократичен контрол. Също така ще гарантирам, че становищата 

на Европейския парламент, изразени в рамките на резолюции или дебати, ще бъдат вземани изцяло 

предвид при изготвянето на политиките в областта на рибарството и океаните. 

Ангажирам се да поемам пълна политическа отговорност за предлаганите от мен инициативи в областта 

на рибарството и океаните, без да се засяга принципът на колегиалност. Вярвам, че доброто 

междуинституционално сътрудничество ще повиши легитимността и отчетността и ще допринесе за 

ефективността и доброто управление. 

Обещавам да установя открити и прозрачни отношения с членовете на Парламента, основани на взаимно 

доверие и редовен и всеобхватен обмен на информация, за да може Парламентът да изпълнява своята роля 

като законодател и орган по контрол. От изключително значение за мен е да поддържам добри отношения 

с Комисията по рибно стопанство и с други комисии в съответните ресори, като ще бъда на разположение 

за двустранни срещи и пряка комуникация с координаторите, докладчиците и членовете на тези комисии. 

В съответствие с политическите насоки на новоизбрания председател на Европейската комисия 

поверените ми служби ще изготвят годишни доклади за напредъка, които ще бъдат представяни на 

Европейския парламент и Съвета. По този начин ще се гарантират подходящи последващи действия във 

връзка с правоприлагането и изпълнението по моя ресор. Припомням, че Комисията прилага много високи 

стандарти за прозрачност спрямо Европейския парламент като представител на гражданите на ЕС. Тези 

стандарти се прилагат и по отношение на срещите с представители на интереси. Също така ще гарантирам, 

че становищата на Европейския парламент, изразени в рамките на резолюции или дебати, ще бъдат 

вземани изцяло предвид при изготвянето на политиките в областта на рибарството и океаните. 

Ангажирам се да представям пълна информация на Европейския парламент за всички планирани 

инициативи и текущи процедури. От съществено значение при обмена на информация е Европейският 

парламент и Съветът да бъдат третирани по равнопоставен начин. По-конкретно се ангажирам да 

представям пълна и своевременна информация на Европейския парламент в съответствие с Рамковото 

споразумение за отношенията между Европейския парламент и Комисията във връзка с делегираните 

актове и международните споразумения. 
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Въпроси от комисията по рибно стопанство 

3. Как ще осигурите баланс между устойчивото управление на рибните ресурси, опазването на морската 

среда и създаването на безопасен, печеливш и устойчив риболовен сектор, който да гарантира 

приемственост между поколенията и създаване на работни места? 

Риболовът заема централно място в живота на крайбрежните общности, вплетен е в тяхната идентичност, 

културно наследство и ценности и представлява изключително важен източник за препитанието им. 

Риболовът зависи от доброто състояние на океаните и от наличието на продуктивни рибни запаси, които 

да гарантират рентабилността в дългосрочен план и привлекателността на сектора на рибарството за 

младите хора. Поради това е необходим правилен баланс между управлението на европейските рибни 

ресурси, доходите на рибарите и опазването на морската среда. 

Ако бъда одобрен за комисар, възнамерявам да постигна този баланс чрез разработване на дългосрочна 

визия за издръжлив, конкурентоспособен и устойчив сектор на рибарството с перспектива до 2040 г., като 

за разработването ѝ ще допринесат няколко резултата от други политики. Извършването на цялостна 

оценка на общата политика в областта на рибарството (ОПOР) с акцент върху трите стълба на устойчивото 

развитие — екологичния, икономическия и социалния, ще даде възможност да се определят силните 

страни и пропуските на тази политика. На това основание ще отправя препоръка към Комисията да 

предложи необходимите мерки за усъвършенстване и укрепване на политиката в бъдеще, ако това е 

необходимо. 

Моята цел е да осигуря дългосрочна конкурентоспособност на сектора, която ще допринесе и за 

създаването на работни места и привличането на по-младите поколения, като същевременно ще продължа 

да давам приоритет на устойчивостта и защитата на морската среда. Грижата за околната среда е 

необходимо условие секторът на рибарството да функционира успешно — както без риба няма рибари, 

така социално-икономическата устойчивост не е възможна без екологична устойчивост. 

Една от темите на текущата оценка е да се намерят начини за опростяване на съществуващите правила и 

за намаляване на административната тежест за рибарите. За целите на рационализирането при събирането 

на данни и контрола следва да се използва пълният потенциал на цифровите технологии и изкуствения 

интелект. Като се има предвид, че около 80 % от флота на ЕС е съставен от дребномащабни рибари, 

оценката ще бъде възможност да се намерят начини за по-нататъшна подкрепа на тази част от флота. 

Трябва да се предприемат по-целенасочени мерки по отношение на социалния аспект на рибарството, като 

също така се доразвият свързаните с него показатели и данни. Ако бъда одобрен за комисар, ще настоявам 

за прилагането на Международната конвенция за нормите за подготовка и освидетелстване на персонала 

на риболовните кораби, за да се гарантира по-добро обучение и освидетелстване, и ще работя, 

включително в сътрудничество с моите колеги комисари, за осигуряването на по-добри условия на 

безопасност, включително за по-малките риболовни кораби. Вярвам, че новите мерки за подкрепа по 

отношение на дребномащабните рибари, обучението, повишената безопасност, доброто състояние на 

запасите и цифровата среда ще спомогнат за привличането на повече млади хора в сектора на рибарството. 

Успоредно с оценката на ОПOР ще продължа да подкрепям държавите членки при ефективното прилагане 

на правилата на ОПOР и достиженията на правото на ЕС в областта на рибарството, за да гарантирам 

устойчивостта на европейското рибарство. Окуражен съм от факта, че непрекъснатото прилагане на ОПОР 

доведе до подобряване на биомасата на редица рибни запаси. Нашата работа в тази положителна посока 

на възстановяване на рибните запаси и доброто състояние на океаните и моретата трябва да продължи. 

Разширяването на обхвата на защитата на морската среда също ще бъде една от нашите цели. От значение 

за постигането ѝ ще бъде Европейският пакт за океаните, тъй като чрез него ще се създаде цялостна рамка, 

ефективно отчитаща всички политики на ЕС, които засягат доброто състояние на океаните и поминъка на 

рибарите и крайбрежните общности. Ще се погрижа в рамките на този мандат да бъдат постигнати 

договорените цели за опазване на моретата ни и тяхното биологично разнообразие. 

Чрез стратегия на ЕС за научни изследвания и иновации в областта на океаните също така ще разработя 

всеобхватна програма за знания, иновации и инвестиции, свързани с морската среда. По този начин ще 

гарантирам наличието на нужните данни, научни знания и финансови средства за вземане и изпълнение 

на решенията, необходими за осигуряване на балансиран подход към управлението на рибарството и за 

допълнително повишаване на рентабилността на сектора. 
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4. Освен продължаване на пълното прилагане на общата политика в областта на рибарството (ОПОР), 

предвиждате ли конкретни реформи по отношение на задължението за разтоварване, включително 

алтернативи, както и въвеждане на многогодишни ОДУ, подобряване на прилагането на екосистемния 

подход или стимули за изследвания на нови устойчиви риболовни техники? 

Ако бъда одобрен за комисар, един от основните ми приоритети през целия мандат ще бъде изграждането 

на конкурентоспособен, устойчив и издръжлив сектор на рибарството, който се ползва от еднакви условия 

на конкуренция по цялата верига на стойността. За тази цел се изискват, от една страна, действия спрямо 

партньорите ни в управлението на рибарството и в търговските отношения на световно равнище, а от друга 

— преразглеждане на начина, по който управляваме рибарството в рамките на ЕС. От изключително 

значение са пригодността на приложимата правна рамка и начинът на нейното изпълнение, за да бъдат 

определени условията, при които нашите сектори работят, и възможностите, с които те разполагат, за да 

се развиват, модернизират и повишат рентабилността си, като същевременно осигурят устойчиво 

наследство за следващите поколения. 

Поради това, ако бъда одобрен за комисар, първата ми цел ще е да приключа текущата оценка на 

Регламента относно общата политика в областта на рибарството в съответствие с най-високите стандарти 

за по-добро законотворчество, като също така бъде извършен задълбочен преглед на задължението за 

разтоварване. Важно е да бъдат събрани изчерпателни и качествени данни за оценка на досегашното и 

текущото изпълнение на задължението за разтоварване и съответните причини за това изпълнение. 

Категорично съм убеден, че всяко законодателство е толкова добро, колкото е добро неговото изпълнение. 

Поради това ще е също толкова важно, докато тече оценката, да продължи и прилагането на достиженията 

на правото на ЕС в областта на рибарството, включително Регламента относно ОПОР и наскоро 

преразгледаните правила за контрол на рибарството, във всички негови измерения. В това отношение ще 

съдействам на държавите членки при разработването на бързи и ефективни интервенционни действия, 

включително чрез техническа подкрепа от страна на Европейската комисия, когато такава е необходима. 

Всяко решение за прецизиране или по-стриктно прилагане на Регламента относно ОПОР следва да се 

основава на солидни доказателства и диалог за изпълнение, в който участват всички засегнати 

заинтересовани страни. Такова решение следва да бъде насочено към преодоляване на установените 

пропуски, като се надгражда върху постигнатите досега положителни резултати. То също така следва да 

бъде придружено от оценка на въздействието върху околната среда и на социално-икономическите 

последици. Накрая, всяко възможно действие — особено по отношение на задължението за разтоварване, 

трябва да се основава на научни доказателства и да отчита главната цел, а именно насърчаване на 

селективността на риболовните уреди и избягване на ненужното изхвърляне на уловена риба в морето. 

Данните показват, че преди въвеждането на задължението за разтоварване е имало случаи на изхвърляне 

в морето на 40 % от улова, въпреки че операторите почти не съобщават за подобно изхвърляне. Тази 

практиката не само водеше до разхищение, но и не позволяваше да се събере информация за състоянието 

на запасите, която е от решаващо значение за определяне на възможностите за риболов.  Разработването и 

използването на иновативни риболовни техники би могло, от една страна, да улесни повишаването на 

селективността, а от друга страна, да направи флота ни по-ефективен и следователно по-печеливш. Ето 

защо, ако бъда одобрен за комисар, ще насърчавам непрекъснатите инвестиции в събирането на данни, 

науката, научните изследвания и иновации, които да помогнат на ръководителите в сектора на рибарството 

и на рибарите ни да разполагат с най-добрите знания и технология, за да могат да вземат най-добрите 

решения за по-отговорен и следователно по-устойчив риболов. Това ще бъде ключово съображение в 

рамките на стратегията на ЕС за научни изследвания и иновации в областта на океаните, която имам за 

задача да предложа, ако бъда одобрен, като ще превърна знанията, иновациите и инвестициите, свързани 

с морската среда, във важен стълб на Европейския пакт за океаните. 

Свързаните с екосистемите съображения са вече важни елементи от ОПОР и настоящото ѝ изпълнение. 

Наред с развитието на науката към по-голяма интер- и трансдисциплинарност, бих искал екосистемният 

подход да бъде все по-широко застъпен в един по-цялостен подход. 

Накрая, позволете ми да подчертая, че трябва да имаме предвид всички аспекти, а именно опазването на 

природните ресурси, социално-икономическото значение на риболова за общностите, както и 

снабдяването с качествена риба на достъпна цена. 

По отношение на многогодишния общ допустим улов (ОДУ), ако бъда одобрен за комисар, възнамерявам 

да поискам от съответните научни органи да представят становища, въз основа на които Комисията да 

може да предложи допълнителни риболовни квоти за две или повече години, като се започне от запасите, 

управлявани единствено от ЕС. 
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5. Как възнамерявате да подобрите равните възможности за рибарите и производителите на 

аквакултури от ЕС, като обърнете специално внимание на дребномащабните рибари? Как ще подобрите 

отношенията с трети държави и ще съчетаете амбицията на ЕС да „служи за пример“ с целта на 

ОПОР за създаване на еднакви условия на конкуренция за всички оператори от ЕС и извън него, например 

Обединеното кралство и Норвегия, и за ефективна борба с незаконния, недеклариран и нерегулиран (ННН) 

риболов?  

Когато говоря за равни възможности имам предвид не само дребно- и едромащабните рибари, но и равните 

възможности между работещите в сектора жени и мъже, както и нуждата от запазване на 

привлекателността на работните места както за опитните рибари, така и за новодошлите, за да се осигури 

приемственост между поколенията в сектора. Необходимо е да се осигурят равни възможности за всички 

рибари, така че те да се развиват и допринасят за икономическото и социалното благосъстояние на своите 

общности. 

Социално-икономическата роля на дребномащабния риболов в крайбрежните ни общности е от 

изключителна важност. Флотът, извършващ този вид риболов, включва по-голямата част от риболовните 

кораби, регистрирани в ЕС (76 %), и почти половината от лицата, заети в сектора на рибарството в ЕС 

(49 %). Всеки сегмент от флота е изправен пред специфични предизвикателства и натиск, които са 

различни за различните морски басейни. Наясно съм, че едно от предизвикателствата пред 

конкурентоспособността на дребномащабните рибари е най-вече достъпът до възможностите за риболов. 

Въпреки че изборът на критериите за разпределяне на такива възможности е изцяло от компетентността 

на националните органи, ако бъда одобрен за комисар, ще работя активно с държавите членки за 

подобряване на положението в зависимост от националния им контекст. Заедно с публикуването на 

ръководство относно разпределянето на възможностите за риболов, ще разгледам по-обстойно 

ефективното прилагане на правилата. Няма да се колебая да препоръчвам промени в политиката, ако това 

е необходимо.  Освен това ще разгледам допълнително диверсификацията и съчетаването на рибарството 

с други дейности като туризма. 

Еднаквите условия на конкуренция с вноса от трети държави и гарантирането на лоялна конкуренция с 

рибарите и производителите извън ЕС са често срещано предизвикателство пред всички рибари и 

производители на продукти от аквакултура в ЕС. Съюзът упражнява стриктен контрол, за да гарантира, че 

вносните храни отговарят на високи стандарти за защита и безопасност на потребителите. Един от 

основните ми приоритети, ако бъда одобрен за комисар, ще е подобряване на еднаквите условия на 

конкуренция с трети държави по аспектите на социалната и екологичната устойчивост. Това ще е и основен 

стълб на актуализирания стратегически подход за външна дейност в областта на рибарството, който 

новоизбраният председател на Комисията поиска да разработя и във връзка с който възнамерявам да 

разгледам какви допълнителни и нови действия можем да предприемем. 

ЕС следва да продължава да служи за пример, като утвърждава своето влияние в рамките на различни 

международни форуми. Трябва да продължим да полагаме непрекъснати усилия за насърчаване на 

устойчивостта на аквакултурата в световен мащаб и устойчивото рибарство чрез участието на ЕС в 

многостранни и регионални организации, като например ФАО и Генералната комисия по рибарство за 

Средиземно море към нея, както и във всички други регионални организации за управление на 

рибарството. В стратегията на Генералната комисия по рибарство за Средиземно море до 2030 г. вече са 

успешно популяризирани основните принципи на ОПОР на ЕС — максимален устойчив улов, 

многогодишни планове, регионализация, както и опазване на уязвимите видове и местообитания. 

Ако бъда одобрен за комисар, ще настоявам  ЕС да насърчава последователно приемането на стандарти, 

които са в съответствие с ОПОР, в международни формати, като например регионалните организации за 

управление на рибарството. Целта ми е да създам еднакви условия на конкуренция, като доближа другите 

до нашите стандарти. Трябва да използваме всички инструменти, с които разполагаме, включително 

достъп до пазара, за да работим с държавите партньори. Устойчивото управление на рибарството в открито 

море може да бъде успешно само ако всички са ангажирани. 

След като Обединеното кралство се оттегли от ЕС и от прилаганата от Съюза ОПОР, със Споразумението 

за търговия и сътрудничество между ЕС и Обединеното кралство беше създадена нова рамка за съвместно 

управление на общите запаси в североизточната част на Атлантическия океан. 

В тази рамка, както и в други двустранни споразумения и регионални организации за управление на 

рибарството, ще продължа сътрудничеството със съответните трети държави, за да поддържам високи 
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стандарти за устойчивост, да осигурявам справедлив квотен дял на ЕС и еднакви условия на конкуренция. 

За изпълнението на тези цели, ако бъда одобрен за комисар, ще предприема следните действия: 

1) ще използвам всички възможности да насърчавам устойчивостта и конкурентоспособността на сектора, 

като обвържа рибарството с цялостните отношения със съседите ни, по-специално в североизточната част 

на Атлантическия океан; 

2) ще обърна специално внимание на контрола върху спазването на международните ангажименти и на 

осигуряването на стабилност след 2026 г., по-специално във връзка с позицията „Рибарство“ от 

Споразумението за търговия и сътрудничество между ЕС и Обединеното кралство, и ще работя в тясно 

сътрудничество с Обединеното кралство за насърчаване на устойчивостта и за свеждане до минимум на 

въздействието от регулаторните различия; 

3) ще съдействам за изграждането на съюзи в региона и за засиленото сътрудничество с други крайбрежни 

държави в области от общ интерес; и 

4) ще подкрепям диалога на високо равнище с Норвегия, за да гарантирам, че в Свалбард се зачитат правата 

на риболов на ЕС, особено по отношение на атлантическата треска, и че в Баренцово море могат да 

продължат устойчивите, законосъобразни и наложили се риболовни дейности на ЕС. 

И накрая, ще продължа да защитавам квотите на ЕС и да осигурявам достъп на корабите на ЕС до водите 

на нашите партньори, което е от съществено значение за устойчивостта и конкурентоспособността на 

сектора на рибарство в един променящ се контекст. 

Борбата с ННН риболов е съществен аспект от осигуряването на еднакви условия на конкуренция. Ще 

работя активно с Европейския парламент и Съвета, за да гарантирам, че в скоро време ще можем да 

приемем изменението на Регламент (ЕС) № 1026/2012, което ще даде възможност на ЕС да предприеме 

подходящи мерки спрямо държавите, позволяващи неустойчив риболов. Ако бъда одобрен, мандатът ми 

ще включва два важни аспекта. Първо, за да може ЕС да се ползва с доверие в международен план, трябва 

да се гарантира спазването на правилата вътре в самия Съюз — това е отправна точка за разпространението 

на ценностите и стандартите на ОПОР извън ЕС. Поради това ще подходя приоритетно към постепенното, 

но навременно и пълно прилагане на преразгледаната система за контрол на рибарството и върху 

въвеждането на цифровата схема за удостоверяване на ННН риболов като инструмент за защита на 

европейския пазар, потребители и рибари срещу вноса на риба от ННН риболов от трети държави. Второ, 

смятам, че не е достатъчно само да защитим пазара ни от вноса на продукти от ННН риболов, поради което 

възнамерявам да продължа активната дипломация с трети държави по въпросите, свързани с този риболов. 

Системата на картони за ННН риболов се доказа като ефикасен инструмент и през мандата си 

възнамерявам да предоставям насоки и да съдействам на трети държави да постигнат стабилен контрол и 

спазване на правилата в областта на рибарството, но няма да се поколебая да препоръчам всички видове 

мерки, предвидени в нашето законодателство, ако е необходимо. 

Еднаквите условия на конкуренция в полза на устойчивостта на рибарството в световен план надхвърлят 

мерките за управление на рибарството. Трябва да разгледаме начина, по който ЕС — най-големият 

вносител на продукти от водни организми, търгува с останалата част от света. Ако бъда одобрен, 

възнамерявам да наблегна на различните инструменти, с които ЕС разполага, за да използва пазарната си 

мощ — както по отношение на проследимостта на вносните продукти и съответната информация за 

потребителите, така и в контекста на съвместното управление на рибарството с трети държави или на 

инструментите на нашата търговска политика. Една от основните промени, към които се стремя в рамките 

на мандата си, е посредством ново споразумение на Световната търговска организация да сложа край на 

публичните субсидии за увеличаване на риболовния капацитет. За тази цел ще работя в тясно 

сътрудничество с комисаря по въпросите на търговията. 

6. Как възнамерявате да осигурите координацията на всички съответни политики в рамките на 

Европейския пакт за океаните и да включите крайбрежните общности и секторите на рибарството и 

аквакултурите в неговото разработване и прилагане? 

Днес океаните ни са изложени на многобройни кризи, което е предизвикателство за секторите на синята 

икономика и крайбрежните общности, чиито поминък и благоденствие зависят от доброто състояние на 

океаните. Поради това трябва да разгледаме цялостно начина, по който си взаимодействаме с океаните — 

какво е нашето въздействие върху тях и тяхното върху нас, както и да разгледаме възможностите на 
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океаните, които можем да оползотворим, като отчитаме значението им от гледна точка на геополитиката, 

продоволствения суверенитет, конкурентоспособността, устойчивостта и смекчаването на изменението на 

климата, които са неразривно свързани с глобалното благосъстояние. 

Уверен съм, че ако бъда одобрен за комисар, ще мога да разчитам на съдействието на всички комисари 

при разработването и изпълнението на Европейския пакт за океаните като единна стратегическа 

референтна рамка за океаните. Като ръководител на тази задача ще се обърна за съдействие по-специално 

към моите колеги — комисари по въпросите на околната среда, устойчивостта на водните ресурси и 

конкурентоспособната кръгова икономика, на транспорта, на енергията и жилищата, на търговията и на 

климата и към изпълнителния заместник-председател по въпросите на сближаването и реформите. 

Европейският пакт за океаните трябва да включва всички заинтересовани страни и аз ще се стремя да 

постигна това по-специално чрез диалозите в областта на рибарството и океаните и други задълбочени 

консултации, включително с уважаемите членове на Европейския парламент. Европейският ден на морето, 

който се организира всяка година от различен европейски крайбрежен град, е важна платформа за срещи 

и обсъждания между заинтересованите страни на въпроси, свързани с океаните, включително Европейския 

пакт за океаните. За да се увеличи интересът към тази инициатива на местно равнище в целия Съюз, тя ще 

бъде допълнена от местни прояви на тема „Европейският ден на морето в моята страна“ в различните 

държави членки. Във всичко това ще се погрижа да включа по-младите поколения. Също така ще продължа 

да поддържам контакти с крайбрежните общности, включително със секторите на рибарството и 

аквакултурата, и да включвам заинтересовани страни не само в разработването на пакта, но и при 

въвеждането му в практиката, както и в бъдещите ни политики. 

Ако бъда одобрен за комисар, ще се стремя да представя Европейския пакт за океаните навреме за третата 

конференция на ООН за океаните, която ще се проведе през юни 2025 г. в Ница, и по този начин да укрепя 

водещата роля на ЕС в определянето на глобалната програма за океаните. 

7. Как ще укрепите устойчивия сектор на аквакултурите в ЕС, включително производството на 

водорасли, и как ще подобрите информираността на потребителите чрез етикетиране относно 

произхода на продуктите или на растителните продукти, продавани като „риба“? 

Устойчивата аквакултура, включително производството на водорасли, е от съществено значение за 

гарантиране на устойчиво снабдяване с храни от водни организми в Европейския съюз. Ако бъда одобрен 

за комисар, ще увелича усилията за пълното осъществяване на визията за по-конкурентоспособен, 

издръжлив и устойчив сектор на аквакултурата в ЕС, която е изложена в стратегическите насоки на 

Комисията за този сектор, приети през 2021 г. Това не само ще увеличи приноса на аквакултурата към 

продоволствения суверенитет на ЕС, но и ще спомогне за екологичния преход, като повиши общественото 

приемане, подобри информираността на потребителите и разшири знанията и иновациите. За постигането 

на тези цели са необходими действия в множество области, като например опростяване на разпоредбите и 

процедурите по издаване на разрешения, предоставяне на подходящо пространство за разрастване на 

аквакултурата, адаптиране на аквакултурата към последиците от изменението на климата или гарантиране, 

че в сектора се възприемат иновации. 

В съответствие със стратегическите насоки Комисията вече предприе няколко действия, за да реализира 

значимия потенциал на устойчивото разрастване на аквакултурата в ЕС. Създадена беше онлайн 

платформа, предоставяща обширни знания за устойчивото развитие на сектора, бяха разработени и ще 

продължат да се разработват насоки за най-добри практики в ключови области като рационализиране на 

регулаторните и административните рамки, пространствено планиране за морска аквакултура, адаптиране 

към изменението на климата, енергиен преход, пространствено планиране и достъп до води за сладководна 

и наземна аквакултура, както и подобряване на екологичните показатели и хуманното отношение към 

рибите. Работата по хуманното отношение към рибите ще бъде подкрепена от новия референтен център 

на ЕС за хуманно отношение към водните животни, създаден през февруари 2024 г. 

Ако бъда одобрен, ще работя в тясно сътрудничество със Съвета и Европейския парламент, за да 

гарантирам, че на този сектор се дава достатъчен приоритет и че ЕС може да оползотвори пълния 

потенциал на аквакултурата. Ще използвам междинната оценка от 2025 г. за изпълнението на 

стратегическите насоки за по-устойчив и конкурентоспособен сектор на аквакултурата в ЕС, за да направя 

оценка на напредъка в осъществяването на тази визия, както и на реалното ѝ въздействие. Въз основа на 

оценката ще преценя дали и какви допълнителни мерки са необходими за постигане на целите. Тази оценка 

ще допринесе също за оценката на Регламента относно ОПОР и за визията за рибарството и аквакултурата 
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до 2040 г. Устойчивата аквакултура ще бъде и ключов аспект на Европейския пакт за океаните.  Освен 

това в началото на 2025 г. ще поставя началото на комуникационна кампания, с която да се повишат 

осведомеността, разбирането и приемането на аквакултурата в ЕС. 

През 2022 г. Комисията прие специална инициатива на ЕС за водораслите, чиято цел е да се подпомогне 

устойчивото производство, безопасното потребление и иновативното използване на водорасли в ЕС. Ако 

бъда одобрен, ще повиша осведомеността за ползите от силен сектор на водораслите в ЕС и ще съдействам 

за изпълнението на определените в инициативата 23 действия, включително тези, насочени към 

рационализиране на процедурата по издаване на разрешения и предоставяне на морско пространство, 

както и към повишаване на осведомеността за ползите от водораслите за хората и планетата и провеждане 

на проучвания и анализи на политиката. 

Също така ще гарантирам, че аквакултурата, включително водораслите, е част от нашата подкрепа и 

усилия за научни изследвания и иновации, включително чрез стратегията на ЕС за научни изследвания и 

иновации в областта на океаните, която ще разработя, ако бъда одобрен за комисар. 

Ясната и надеждна информация за потребителите, съдържаща се върху етикетите, е от съществено 

значение, за да могат те да направят информирани решения за покупка, които да подкрепят устойчивия 

избор. Информацията за произхода е особено ценна за потребителите, тъй като им предоставя 

прозрачността, от която се нуждаят, за да направят избора си. Когато познават мястото, от което 

произхожда морската им храна, те могат активно да подкрепят местните риболовни общности, 

включително дребномащабните оператори. В Регламента относно общата организация на пазарите на 

продукти от риболов и аквакултури (Регламента за ОOП) се разглеждат изискванията към информацията 

за потребителите. В него се определя, че продуктите, които се продават в ЕС, трябва да бъдат етикетирани 

с основна информация, като например наименование на съответния вид, производствен метод, зоната, в 

която продуктът е уловен или отгледан, и вида на използваните риболовни уреди. Тези изисквания обаче 

не се прилагат за преработeни продукти, освободени от задължението да бъде предоставена подробна 

информация, например относно произхода на използваните суровини. 

В текущата оценка на ОПОР ще се разгледат разпоредбите на Регламента за ОOП и ще се проучи дали 

съществуващите правила за етикетиране предоставят на потребителите подходяща информация или са 

необходими допълнителни изисквания, за да бъдат по-добре информирани потребителите при вземане на 

решения за покупка. Поемам ангажимент да разгледам конкретно този въпрос след оценката. 

Успоредно с това ще продължа да работя с държавите членки за безпроблемното прилагане на 

разпоредбите относно проследимостта съгласно наскоро преразгледаните правила за контрол на 

рибарството, които постепенно ще обхванат приготвените и консервираните продукти и ще бъдат 

съобразени с технологичния напредък и опростяването, което идва с прехода към цифрова система. 

Трябва също така да се признае жизненоважната роля на държавите членки при осигуряването на 

ефективно прилагане на изискванията за етикетиране на място. Ако бъда одобрен, ще си сътруднича с 

държавите членки при намирането на начини за укрепване на техните системи за правоприлагане и 

контрол, така че всички продукти, включително внасяните от трети държави, да съответстват на нашите 

правила за етикетиране и да предоставят на потребителите точна информация.  Поемам ангажимент да 

взема мерки в отговор на опасенията на производителите и потребителите в ЕС и да съдействам за еднакви 

условия на конкуренция за всички продукти, независимо от техния произход. 

Продуктите на растителна основа са разрастващ се, но все още твърде малък пазар. Те трябва да са 

разпознаваеми като такива чрез подходяща информация за потребителите. За тази цел през 2025 г. ще 

поставя началото на онлайн информационна система за точково оценяване, благодарение на която 

участниците от ЕС във веригата на доставки и потребителите ще могат да правят устойчив избор, основан 

на получените точки за устойчивост на продукта за определени запаси. 

Въпрос от комисията по околна среда, обществено здраве и безопасност на храните 

8. Как смятате да гарантирате, че опазването на морските екосистеми и биологичното разнообразие 

на океаните се осъществява успоредно с устойчива, икономически жизнеспособна и конкурентна 

европейска синя икономика? Какво ще направите, за да гарантирате, че всички защитени морски 

територии се управляват ефективно в съответствие със законодателството за опазване на природата 

и с международните ангажименти на ЕС? Какви мерки предвиждате, за да се постигне значително 
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намаляване на морските отпадъци и за да се справите със замърсяването на моретата и сладководните 

басейни, и как ще популяризирате тези усилия в международен план? Как планирате да увеличите 

потенциала на ЕС за „син въглерод“ и да ускорите възстановяването и опазването на екосистемите с 

висока степен на улавяне на въглерод, например мангрови гори, морски треви и солни блата, като част 

от по-широката Ви стратегия за адаптиране към изменението на климата? Как ще гарантирате, че 

секторите на синята икономика, например технологиите за енергия от възобновяеми източници в 

морето, се координират чрез морско пространствено планиране, за да се избягват конфликти с усилията 

за опазване на морската среда, устойчивото рибарство и интересите на крайбрежните общности? 

Като се има предвид настоящата позиция на ЕС относно дълбоководния добив, в която се призовава за 

подход на предпазливост в очакване на допълнителни научни изследвания, какви са Вашите намерения по 

този въпрос? Как ще гарантирате, че ЕС ще продължи да играе водеща роля в определянето на световни 

стандарти, постигането на консенсус по прилагането на Договора за БРИНЮ и други рамки за 

управление на океаните и насърчаването на целите в рамките на ЦУР 14? 

 

Продуктивен е този океан, който е в добро състояние. Ако бъда одобрен за комисар, ще се погрижа да 

продължим с изпълнението на ефективни и научно обосновани мерки за опазване, като например морски 

защитени територии и по-устойчиви риболовни практики. От съществено значение ще продължат да бъдат 

правилното въвеждане и прилагане на достиженията на правото на ЕС, както и на международните 

задължения на ЕС. 

 

Също така ще е важно да се гарантира, че морското пространствено планиране позволява балансиране 

между опазването на океаните ни и рентабилността на морските дейности. Ще обърна специално внимание 

на възможностите, които предлага многофункционалното използване на морето. 

 

Ако бъда одобрен, ще съдействам за използването на инструменти като BlueInvest в подкрепа на 

иновациите и предприемачеството в областта на устойчивите технологии и бизнес моделите, което според 

мен също е от решаващо значение. Като конкретен пример бих искал да спомена инициативата на ЕС за 

водораслите, чиято цел е да се подпомогнат развитието и разрастването на регенеративната аквакултура в 

ЕС, тъй като тя, от една страна, осигурява нисковъглеродни продукти за пазара на ЕС, а от друга — 

премахва излишните хранителни вещества и въглерод, с което се ограничава еутрофикацията и се 

предотвратява повишаването на киселинното съдържание на океаните. 

 

И накрая, насърчаването на модели на отговорно потребление може да доведе до търсене на устойчиви 

продукти и да осигури стабилна икономика на океаните. 

 

Този подход, заедно с различните направления в работата, изложени по-горе, които ще се обединят в 

предстоящия Европейски пакт за океаните, ще създадат условия за конкурентоспособна и икономически 

жизнеспособна синя икономика за бъдещето, като едновременно с това ще се поддържа и дори 

възстановява доброто състояние на нашите океани. 

 

Екологичното измерение е включено в ОПОР и в нейните цели. То допълва вече съществуващата солидна 

правна рамка за опазване и възстановяване на природата — тя включва Директивата за местообитанията 

и Директивата за птиците, които са в основата на мрежа „Натура 2000“, обхващаща и много морски 

защитени територии, и Рамковата директива за морска стратегия, която има за цел да се осигури добро 

състояние на околната среда за всички морски води и съгласно която се изисква държавите членки да 

разработят и прилагат конкретни мерки за управлението и опазването на морските защитени територии, 

като гарантират, че те допринасят за постигане на общите цели по отношение на морското биологично 

разнообразие. Наскоро приетият Регламент относно възстановяването на природата също ще бъде от 

ключово значение за възстановяване на морските екосистеми и подобряване на тяхната издръжливост. 

 

Ако бъда одобрен за комисар, ще работя в тясно сътрудничество с комисаря по въпросите на околната 

среда, устойчивостта на водните ресурси и конкурентоспособната кръгова икономика, за да гарантирам, 

че държавите членки прилагат съответното законодателство за постигане на основната цел на Стратегията 

на ЕС за биологичното разнообразие за 2030 г. — защита на 30 % от морските басейни в ЕС, включително 

строга защита за 10 % от тях, и да гарантирам, че до 2030 г. са въведени подходящи мерки за управление 

на рибарството във всички наши морски защитени територии. 

 

Ще насърчавам държавите членки да използват пълноценно възможностите, които се предлагат в рамките 

на ОПОР и Директивата за морското пространствено планиране, за да прилагат ефективни мерки и 

планиране в подкрепа на постигането на целите за всяка морска защитена територия, така че да можем не 
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само да ограничим въздействието на икономическите дейности върху морските екосистеми, но и да 

осигурим условия за силни и издръжливи сектори и крайбрежни общности. Тази цел обхваща и мерките 

за подкрепа на декарбонизацията на флота. 

 

Моретата ни са силно засегнати от случващото се на сушата. Хранителните вещества, идващи предимно 

от селското стопанство, водят до еутрофикация на морската среда. По-голямата част от пластмасовите 

отпадъци в моретата са от сушата. Този проблем предизвиква опасения за здравето и влошава морската 

среда, като също така води до нежелани последствия и неоправдани разходи за отраслите, зависещи от 

морето — например рибарството и туризма. Ето защо, ако бъда одобрен, ще работя с комисаря по 

въпросите на околната среда, устойчивостта на водните ресурси и конкурентоспособната кръгова 

икономика в контекста на стратегията за устойчивост на водните ресурси и по Европейския пакт за 

океаните, който ще ръководя, за да гарантирам доброто и устойчиво състояние на нашите реки, морета и 

крайбрежни райони. Това сътрудничество ще бъде използвано и в работата по адаптиране към 

изменението на климата. 

 

От 2026 г. нататък държавите членки трябва да включват влажните зони, в това число и синия въглерод, в 

инвентаризациите на емисии, които предоставят на Рамковата конвенция на ООН по изменението на 

климата (РКООНИК), и в целите си във връзка с Регламента относно земеползването, промените в 

земеползването и горското стопанство. Съгласно Регламента за възстановяване на природата те трябва да 

гарантират, че 90 % от морските екосистеми и местообитания са в добро състояние и за тази цел трябва до 

2030 г. да въведат мерки за възстановяване на поне 30 % от общата площ, която не е в добро състояние. 

 

Ако бъда одобрен, ще разработя план за общ подход на ЕС за събиране и обработване на необходимите 

данни за оценка на ролята на синия въглерод и другите влажни зони за постигането на целите на ЕС, 

свързани с климата и природата. Той ще улесни изграждането на нови бизнес модели, основани на стимули 

за съвместно съществуване с природата на вече създадени дейности като аквакултурата, и ще помогне да 

се намалят емисиите на парникови газове. Освен това той ще позволи развитието на нови иновативни 

дейности, като например сертифициране на поглъщанията на въглерод. 

 

Ако бъда одобрен за комисар, ще укрепя подхода ни към морското пространствено планиране, за да 

помогна да се оптимизират различните начини за използване на морето и икономическият потенциал на 

океаните при опазване на доброто им състояние и устойчивост. 

 

Съгласно Директивата за морското пространствено планиране държавите членки са вече длъжни да 

използват екосистемния подход, който е основен елемент на законодателството на ЕС в областта на 

опазването на морската среда (по-специално Рамковата директива за морска стратегия). 

 

Необходимо е обаче да положим по-активни усилия, за да помогнем на държавите членки да приложат 

всички тези принципи на практика, като от значение за тази цел ще бъде Европейският пакт за океаните. 

 

Като се опирам на добрата работа на Синия форум за ползвателите на морето, ще организирам диалози в 

областта на рибарството и океаните на равнището на ЕС, по-специално за обсъждане на пространственото 

използване на морето. Ще продължа да работя в тясно сътрудничество с държавите членки, за да постига 

резултати в това отношение и да гарантирам, че политиката ни е съобразена с предизвикателствата и 

пространствените цели до 2050 г. 

 

Всички посочени действия ще представляват приносът на ЕС към постигането на цел за устойчиво 

развитие № 14 в съответствие с целите му за биологичното разнообразие и намаляването на замърсяването 

и ще запазят неговата водеща роля в определянето на световните стандарти. Ако проектираме усилията, 

които полагаме на равнището на ЕС, и в световен мащаб, това ще стимулира прилагането на съответните 

стандарти и от страна на европейските сектори на синята икономика. По-конкретно ще подкрепям 

глобалните усилия за опазване и възстановяване на океаните и ще изпълнявам глобалния ангажимент на 

споразумението за биологичното разнообразие Кунмин—Монреал за опазване на най-малко 30 % от 

океаните до 2030 г. Ако бъда одобрен, моят приоритет ще е да продължа да се застъпвам за това всяка 

морска защитена територия в открито море да има конкретен план за управление и да се разпределят 

подходящи ресурси за ефективното изпълнение на тези планове, включително наблюдение и 

правоприлагане, както и да се създадат морски защитени територии в Антарктическия океан. Също така 

ще мобилизирам дипломацията на ЕС в областта на океаните, за да помогна за своевременното 

ратифициране и влизане в сила на Договора за биологичното разнообразие извън националните 

юрисдикции, с който се въвежда процедура за определяне на морски защитени територии в зони извън 



 – 12 –   

националните юрисдикции. Ако бъда одобрен за комисар, първата ми стратегическа цел ще е да 

съдействам в дипломатическите усилия за постигането на 60 ратификации, необходими за влизането в 

сила на този договор, до началото на третата конференция на ООН за океаните през юни 2025 г. 

 

Регионалното и международното сътрудничество също са от ключово значение за смекчаване на 

въздействието на замърсяването върху моретата и океаните ни. Вярвам, че е от решаващо значение ЕС да 

продължи да бъде катализатор на промяната — чрез изразяване на позиция и участие в окончателните 

преговори по Глобалния договор за пластмасите, чрез задълбочаване на сътрудничеството ни на 

регионално равнище (включително в работата на регионалните морски конвенции и регионалните 

организации за управление на рибарството) или чрез програмата ни за международно управление на 

океаните. 

 

Позицията на Комисията относно дълбоководния добив на полезни изкопаеми е определена в програмата 

на ЕС за международно управление на океаните. Комисията се застъпва за забрана на този дълбоководен 

добив, докато пропуските в научните знания бъдат надлежно запълнени и се докаже, че той не води до 

вредни последици и — съгласно изискванията на Конвенцията на ООН по морско право — докато в 

правилата за експлоатация бъдат въведени необходимите разпоредби за ефективна защита на морската 

среда. Напълно съм съгласен с тази позиция и ако бъда одобрен за комисар, ще я защитавам във всички 

съответни дейности за повишаване на осведомеността на международно равнище. 


